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Dierenasielen  -  Erkenningsvoorwaarden

Begin 2019 trokken verscheidene dierenorganisaties aan de alarmbel met betrekking tot 
het dierenasiel De Zorghoeve uit Bertem. De klachten betroffen niet alleen de 
leefomstandigheden van de dieren in kwestie, maar ook de door de uitbaters gestelde 
activiteiten. Zo zou er sprake zijn van het verhandelen van dieren met winst als 
oogmerk. Ondertussen schorste ook de stad Leuven tijdelijk de samenwerking met het 
desbetreffende asiel op. De Vlaamse overheid trok vooralsnog haar erkenning niet in; De 
Zorghoeve prijkt nog steeds op de lijst met erkende dierenasielen. Aangezien echter 
alleen personen met rechtspersoonlijkheid drager kunnen zijn van rechten en plichten, is 
het van belang dat de erkenning voor dierenasielen wordt toegekend aan personen met 
rechtspersoonlijkheid en niet aan faciliteiten/gebouwen noch aan activiteiten/initiatieven.

1. Worden erkenningen voor dierenasielen uit hoofde van de Vlaamse overheid enkel 
uitgevaardigd aan personen met rechtspersoonlijkheid? 

Immers, hoewel de identiteit van een dergelijke rechtspersoon weergegeven wordt 
door de benaming gevolgd of voorafgegaan met de juridische vorm, treft men op de 
door de Vlaamse overheid gepubliceerde lijst met erkende asielen meerdere 
inrichtingen aan waarbij de juridische entiteit (bijvoorbeeld ‘vzw’) niet vermeld wordt 
(bijvoorbeeld ‘De Zorghoeve’). Dit kan doen uitschijnen dat faciliteiten/gebouwen of 
activiteiten/initiatieven eerder dan rechtspersonen door de overheid erkend worden, 
met alle juridische gevolgen van dien in geval van wanpraktijken.

2. Kunnen erkenningen voor dierenasielen uit hoofde van de Vlaamse overheid 
uitgevaardigd worden aan alle categorieën rechtspersonen? Kunnen, met andere 
woorden, naast vzw’s, stichtingen, natuurlijke personen of openbare instellingen ook 
entiteiten met een winstoogmerk in aanmerking komen voor een dergelijke 
erkenning? Welke sancties zijn mogelijk indien een erkend dierenasiel dieren 
verhandelt met winst als oogmerk? Wordt hierbij een onderscheid gemaakt tussen 
verkoop aan particulieren dan wel aan professionelen (bijvoorbeeld ‘veehandelaar’)?
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ANTWOORD
op vraag nr. 575 van 13 februari 2019
van HERMES SANCTORUM-VANDEVOORDE

1. Bij de erkenning moeten enerzijds de gegevens van de inrichting opgegeven 
worden, en anderzijds de gegevens van de beheerder. De beheerder kan een 
natuurlijke persoon of een rechtspersoon zijn. Daarnaast is er ook nog de 
‘verantwoordelijke’, wat een natuurlijke persoon is, met name degene die in de 
inrichting toeziet op de naleving van de regelgeving.
De naam van de inrichting is niet noodzakelijk dezelfde als de naam van de 
beheerder, net zoals de naam op het uithangbord van een winkel niet noodzakelijk 
dezelfde is als die van de rechtspersoon die de winkel uitbaat. De naam van een 
asiel zegt dan ook niet noodzakelijk iets over de structuur erachter.

2. De dierenwelzijnsregelgeving legt geen bepaalde rechtsvorm op voor asielen. De 
rechtsvorm heeft an sich immers geen enkele impact op het dierenwelzijn. 
Uiteraard moeten alle asielen wel steeds voldoen aan alle erkenningsvoorwaarden.
De Dierenwelzijnswet voorziet boetes van 416 tot 16.000 EUR wanneer de 
erkenningsvoorwaarden niet worden nageleefd. Daarnaast kan de erkenning 
ingetrokken worden. Indien een van deze maatregelen genomen zou worden 
omwille van (onder meer) het verkopen van dieren door een asiel, dan zou hierbij 
geen onderscheid gemaakt worden naargelang het asiel de dieren zou verkopen 
aan een particulier of aan een professionele houder. Het is ook niet uitgesloten dat 
een professionele houder naast de dieren die hij professioneel houdt ook dieren als 
huisdier houdt.


